



Sporočilo za javnost

Številka: 091-7/2025 (01020)

Datum: 7. 10. 2025

KATERE UGODNOSTI BODO Z REFORMO ZPIZ-20 VELJALE ŽE V LETU 2026

OD 1. DO 7. TOČKE BO VELJALO TUDI ZA VSE, KI SO ŽE UŽIVALCI PRAVIC

- ZIMSKI DODATEK** bo izplačan v višini 150 evrov z novembrsko pokojnino 2025 in bo sistemsko urejen (zimski dodatek prejmejo skoraj vsi upokojenci (razen upokojeni za ožji obseg pravic) – več kot 650.000 upokojencev in brezposelni delovni invalidi, ki prejemajo nadomestilo – več kot 11.000)
- NAJNIŽJE INVALIDSKE POKOJNINE** se zvišajo z 41 % najnižje pokojninske osnove (NPO) na 50 % NPO – sedaj 490 evrov, 50 % po letošnji NPO pomeni 610 evrov
Približno 9.000 invalidskih upokojencev prejema 490 evrov in najnižji znesek invalidske pokojnine bo po ZPIZ-20 znašal približno 120 evrov več na mesec, na leto pa 1.440 evrov več, kar pomeni skoraj 3 sedanje pokojnine. Pozitiven vpliv bo tudi za 14.000 tistih invalidskih upokojencev, ki prejemajo invalidsko pokojnino v znesku med 490 in 610 evrov (pridobijo od nekaj evrov več do skoraj 1.440 evrov več na leto). **SKUPAJ PRIBLIŽNO 23.000, KAR JE DOBRA TRETJINA VSEH INVALIDSKIH UPOKOJENCEV (64.000)**
- VSI UŽIVALCI VDOVSKIH IN DRUŽINSKIH POKOJNIN**, ki jim je bila kot osnova za odmero vdovske ali družinske pokojnine upoštevana invalidska pokojnina, odmerjena v višini 490 evrov (približno 9.000 uživalcev) oz. od 490 do 610 evrov (dobrih 10.000 uživalcev), bodo prejeli višje vdovske ali družinske pokojnine (kot osnova se bo upoštevala invalidska pokojnina v višini 610 evrov)
- UŽIVALCI NADOMESTIL IZ INVALIDSKEGA ZAVAROVANJA**, ki jim je sedaj nadomestilo odmerjeno od osnove 490 evrov pa do 610 evrov; velja za nekaj tisoč uživalcev
- KMETOM, UPOKOJENIM ZA OŽJI OBSEG PRAVIC Z DOPOLNJENIMI 40 LET DOBE**, se bo pokojnina s 490 evrov zvišala na 610 evrov – prejemnikov približno 140
- ZAGOTOVLJENA STAROSTNA IN INVALIDSKA POKOJNINA** se poveča s 781,94 na 785 evrov (36 evrov več na leto) – prejemnikov približno 90.000
- DVIG Odstotka za odmero najnižje pokojnine** z 29,5 % NPO na 30 % NPO; s sedanjih 352,58 evra na 365,7 evra (čez 150 evrov več na leto) – prejemnikov približno 8.000

**OD 8. DO 24. TOČKE BO VELJALO ZA NOVE UŽIVALCE OD LETA 2026
DALJE, OD 22. DO 24. TOČKE BO VELJALO TUDI ZA OBSTOJEČE UŽIVALCE**

- 8. DVIG ODSOTKA ZA OMERO VDOVSKE POKOJNINE** s 70 na 75 %, kar je 7,1 % več, v letu 2027 na 80 %, kar je 14,2 % več
- 9. POSLEDIČNO VIŠJA ODMERA DELA VDOVSKE POKOJNINE**
- 10. DVIG ODSOTKA ZA ODMERO DRUŽINSKE POKOJNINE** s 70 na 75 % (en družinski član), z 80 na 85 % (dva), z 90 na 95 % (trije ali več), v letu 2027 dvig na 80 % (en družinski član), 90 % (dva), 100 % (trije ali več)
- 11. VSE INVALIDSKE POKOJNINE** se bodo v letu 2026 odmerile najmanj v višini 44 % od dejanske ali najvišje pokojninske osnove. Odmera se bo povečala z 41 % na 44 %, v letu 2029 pa na najmanj 50 %, kar pomeni znatno zvišanje. Npr. nekdo s pokojninsko osnovo 1.500 evrov bo imel zvišanje s sedanjih 615 evrov na 660 evrov (upokojen v letu 2029 pa 750 evrov), npr. s pokojninsko osnovo 2.000 pa z 820 na 880 evrov (upokojen v letu 2029 pa 1.000 evrov)
- 12. DVIG ODMER NEKATERIH NADOMESTIL IZ INVALIDSKEGA ZAVAROVANJA** (60 na 80 %, 20, 25 na 40 %, 20 na 35 %) – to pomeni, da se bodo nadomestila iz invalidskega zavarovanja zvišala od 33 % do 75 %
- 13. ODMERNI ODSOTOK ZA OTROKE** – ni več omejitve največ za tri otroke
- 14. ODMERNI ODSOTOK ZA ENEGA OTROKA SE ZVIŠA** z 1,36 na 1,6
- 15. UVELJAVLJANJE OTROK** – uveljavi se lahko npr. enega otroka za znižanje starosti, dva za višji odmerni odstotek (sedaj to ni možno)
- 16. ZNIŽANJE STAROSTNE MEJE ZARADI OTROK** – skrb za vsakega rojenega ali posvojenega otroka (znižanje starostne meje zaradi otroka več ni vezano na skrb za otroka v prvem letu starosti)
- 17. ZA ČAS SLUŽENJA VOJAŠKEGA ROKA JE MOŽNO UVELJAVITI ODMERNI ODSOTOK GLEDE NA ČAS TRAJANJA SLUŽENJA VOJAŠKEGA ROKA** (od 0,8 do 2)
- 18. POKOJNINSKA OSNOVA** – pri oblikovanju pokojninske osnove se ne upoštevajo osnove za čas dijaškega in študentskega dela. Za izračun pokojninske osnove se bo zavarovancu namesto nadomestila za brezposelnost upoštevala osnova, ki jo je imel zavarovanec pred začetkom prejemanja nadomestila. Za izračun pokojninske osnove se ugodneje upošteva tudi skrajšani delovni čas v skladu s starševsko zakonodajo. Pri invalidskih pokojninah se za izračun pokojninske osnove ne upoštevajo koledarska leta, v katerih je zavarovanec prejel osnove za manj kot 6 mesecev zavarovalne dobe.
- 19. UGODNEJŠE VREDNOTENJE POKOJNINSKE DOBE BREZ DOKUPA** nad 40 let, tudi če ni dopolnjena starost – pol leta 1,5 namesto 0,68 %
- 20. PRIŠTETA DOBA** za celotno obdobje 2/3 – prišteta doba predstavlja 2/3 obdobja med datumom nastanka invalidnosti in datumom, pri katerem bi zavarovanec dopolnil 67 let (prehodno obdobje od 65. leta starosti naprej)
- 21. UGODNEJŠI POGOJI ZA IZPOLNJEVANJE POGOJEV ZA INVALIDSKO** pokojnino za minimalno pokojninsko dobo in mlajšega invalida, v letu 2026 dvig starosti z 20 na 21 in s 30 na 31 let, v letu 2027 dvig starosti na 22 let in na 32 let

- 22. DELOVNIM INVALIDOM**, ki jim delodajalec zaradi spremembe v invalidnosti ne more zagotoviti novega delovnega mesta, se staro nadomestilo izplačuje brez omejitve v letih, sedaj velja največ do enega leta
- 23. PRIJAVA IN PRIDOBITEV PRAVICE DO NADOMESTILA ZA INVALIDNOST** tudi po 30 dneh za brezposelne delovne invalide
- 24. VARSTVENI DODATEK** – tudi za upokojence, ki še niso dopolnili starosti 65 let, dolžnost preživljanja staršev se ne ugotavlja

**Zavod za pokojninsko in invalidsko
zavarovanje Slovenije**